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PROTOKÓŁ NR XXIV/21
SESJI RADY GMINY ORLA

z dnia 30 sierpnia 2021 r.

Obrady XXIV Sesji Rady Gminy Orla odbyły się w sali widowiskowej Gminnego Centrum
Kultury  w  Orli  w  godzinach  od  1030  –  1117.  W sesji  wzięło  udział  15  radnych.  W  obradach
uczestniczyli: Pan Leon Pawluczuk – Wójt Gminy, Pani Irena Odzijewicz – Sekretarz Gminy, Pani
Joanna Onufryjuk Skarbnik Gminy oraz sołtysi poszczególnych sołectw.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 do protokołu.

Obradom przewodniczył Pan Grzegorz Warchoł - Przewodniczący Rady Gminy. Przewodniczący
Rady  Gminy  otworzył  obrady  XXIV sesji.  Następnie  powitał  radnych,  osoby  zaproszone  oraz
sołtysów. Stwierdził, że na sali obecnych jest 15 radnych, a więc obrady Rady są prawomocne. 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt porządku obrad. Przypomniał, iż został on
radnym przedstawiony w zaproszeniach na sesję (za pośrednictwem aplikacji eSesja). 
Zaproszenia stanowią załączniki Nr 4, 5 do protokołu. 
Zwrócił się z zapytaniem, czy do projektu porządku obrad będą zgłaszane uwagi bądź propozycje
zmian.

Do porządku obrad wniosków i uwag nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy
Orla zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Gminy w zarządzonym jawnym głosowaniu „za” – 15 głosów, „przeciw” – 0, „wstrz.” – 0
przyjęła następujący porządek obrad:

1) Otwarcie sesji.
2) Przyjęcie porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4) Informacja o interpelacjach i zapytaniach złożonych po ostatniej sesji.
5) Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2020/2021,

stan przygotowań do nowego roku szkolnego.
6) Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 r.
7) Informacja z realizacji zadań w zakresie publicznego zaopatrzenia w wodę i publicznego

odprowadzania ścieków na terenie gminy Orla w 2020 r. i w I półroczu 2021 r. 
8) Podjęcie uchwał Rady Gminy Orla:

a) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok,
b) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Orla na rok szkolny

2021/2022,
c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Orla i Gminą

Kleszczele  w sprawie przekazania Gminie Kleszczele realizacji  zadania w zakresie
zapewnienia  uczniom  niepełnosprawnym,  zamieszkałym  na  terenie  gminy  Orla,
bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do szkoły,

d) w sprawie rozpatrzenia skargi na sołtysa wsi Krywiatycze,
e) w sprawie rozpatrzenia skargi na sołtysa wsi Malinniki,
f) w  sprawie  przyjęcia  projektu  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania

ścieków na terenie gminy Orla.
9) Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.
1) Wolne wnioski i informacje.
10) Zakończenie obrad.

http://bip.ug.orla.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.5187/attachment.1
http://bip.ug.orla.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.5187/attachment.1


Ad. 3. Przewodniczący Rady poinformował, iż kolejny punkt porządku obrad dotyczy przyjęcia
protokołu  z  poprzedniej  sesji.  Zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  protokołu  bez  odczytania.
Następnie stwierdził, iż Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania za – 15, przeciw – 0, wstrz. – 0
przyjęła bez odczytania Protokół Nr XXIII/21 sesji Rady Gminy Orla z dnia 30 czerwca 2021 r.

Ad. 4.  W związku z tym, iż po ostatniej sesji nie złożono interpelacji i zapytań, Przewodniczący
Rady Gminy, przystąpił do omawiania kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad. 5. Przewodniczący Rady Gminy Orla poinformował, iż kolejny punkt porządku obrad dotyczy
informacji  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  gminy  w  roku  szkolnym  2021/2020,  stan
przygotowań  do  nowego  roku  szkolnego.  Oznajmił,  iż  na  wspólnym  posiedzeniu  Komisji
Planowania, Budżetu i Finansów oraz ds. Samorządu i Mienia Komunalnego, na którym była obecna
Pani Maria Tomczuk Dyrektor Szkoły Podstawowej w Orli analizowano przedmiotową informację.
Zapytał,  czy  do  zapisów  ujętych  w  informacji  będą  zgłaszane  zapytania.  Do  przedstawionej
informacji pytań nie zgłoszono. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do rozpatrzenia informacji o przebiegu wykonania
budżetu gminy za I półrocze 2021 r.
Stwierdził, iż materiały w omawianym przedmiocie sprawy zostały przekazane wszystkim radnym i
były przedmiotem analizy na komisjach Rady Gminy. Zwrócił się z zapytaniem, czy do informacji
będą wnoszone pytania bądź uwagi. 
Wniosków, zapytań i uwag w przedmiotowej sprawie nie zgłoszono. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad.7. Przewodniczący Rady Gminy Orla przypomniał, iż informacja z realizacji zadań w zakresie
publicznego zaopatrzenia w wodę i publicznego odprowadzania ścieków na terenie gminy Orla w
2020  r.  i  w  I  półroczu  2021  r.,  została  radnym przekazana  i  była  przedmiotem ich  analizy  na
wspólnym posiedzeniu Komisji. Zwrócił się z zapytaniem, czy do informacji będą wnoszone pytania
bądź uwagi. 
Wniosków i zapytań nie zgłoszono.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad -
„Podjęcia uchwał”. Oznajmił, iż pierwszą z uchwał przedstawioną pod obrady Rady Gminy Orla jest
uchwała  w sprawie zmian w budżecie  gminy na 2021 r.  Zapytał,  czy do projektu uchwały będą
zgłaszane zapytania.
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Rada Gminy w jawnym
głosowaniu  15  głosami  „za”,  0  –  „przeciw”,  0  –  „wstrzymującym  się”  podjęła  uchwałę  
Nr XXIV/208/21 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
Podczas głosowania nad  projektem uchwały wystąpiły problemy techniczne.

Kolejna uchwała dotyczyła określenia średniej  ceny jednostki paliwa w gminie Orla na rok
szkolny 2021/2022. 

Przewodniczący  Rady zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  będą  w tej  sprawie  wnoszone  uwagi  bądź
zapytania. 
W związku z tym, iż radni nie zgłosili pytań i uwag Przewodniczący poddał projekt uchwały pod
głosowanie.



Stwierdził,  że głosami 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrz. się” Rada Gminy podjęła  uchwałę  
Nr  XXIV/209/21 w  sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Orla na rok
szkolny 2021/2022.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował,  iż  kolejny  projekt  uchwały  dotyczy
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Orla i Gminą Kleszczele w sprawie
przekazania  Gminie  Kleszczele  realizacji  zadania  w zakresie  zapewnienia  uczniom
niepełnosprawnym, zamieszkałym na terenie gminy Orla, bezpłatnego transportu i opieki w czasie
przewozu do szkoły.
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Rada Gminy w jawnym
głosowaniu  15  głosami  „za”,  0  –  „przeciw”,  0  –  „wstrzymującym  się”  podjęła  uchwałę  
Nr XXIV/210/21 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Orla
i Gminą Kleszczele  w sprawie  przekazania  Gminie  Kleszczele  realizacji  zadania  w zakresie
zapewnienia uczniom niepełnosprawnym, zamieszkałym na terenie gminy Orla,  bezpłatnego
transportu i opieki w czasie przewozu do szkoły.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy zakomunikował,  iż  kolejny  projekt  uchwały  dotyczy
rozpatrzenia skargi na sołtysa wsi Krywiatycze. Stwierdził, iż radni zapoznali się z treścią skargi.
Dodał,  że  Rada  Gminy  nie  jest  właściwa  do  rozpatrzenia  zarzutów  podnoszonych  w  skardze.
Zapytał, czy ktoś wyraża wolę zabrania głosu w przedmiocie niniejszej sprawy.

O zabranie głosu zwrócił się Pan Paweł Bogacewicz sołtys wsi Krywiatycze.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu sołtysowi wsi Krywiatycze.

Pan  Paweł  Bogacewicz  sołtys  wsi  Krywiatycze  poinformował,  iż  sprawa  poruszona  w  skardze
dotyczy jego osoby. Według niego zarzuty w niej podnoszone są śmieszne. Rzeczywiście na swojej
posesji ma kamery, ale kamera ta, o której mowa w piśmie jest skierowana na wjazd. Natomiast
sprawą,  która  jest  głównym problemem  zajęły  się  organy  ścigania  z  urzędu  i  myśli,  że  po  jej
zakończeniu wszyscy się dowiedzą i przyznają jemu rację.

Radny Aleksander  Klin  stwierdził,  iż  to  jest  sprawa prywatna,  a  nie  sołtysa,  wiec nie  powinien
występować w niej, jako sołtys.

Sołtys wsi Krywiatycze zauważył, że jeśli ścieki są wylewane na drogę publiczną – powiatową, co
stwierdziła  Policja,  które  zimą  zamarznięte  stwarzają  niebezpieczeństwo  jej  użytkownikom –  to
sprawa jego zdaniem nie jest prywatna.  Zarówno radny, jak i inni mieszkańcy jeżdżą tą droga zimą i
wiedzą jak to wygląda. Natomiast latem jest nieprzyjemny zapach. Dodał, że radny nie mieszka w tej
części wsi i nie czuje tego. 

Radny Aleksander Klin poinformował, iż jeździ tą drogą i wie, co tam wycieka, gdyż z tamtej strony
wsi cieknie woda z posesji. 

Sołtys wsi Krywiatycze stwierdził, że latem, gdy są deszcze – owszem cieknie woda, ale jeżeli jest
susza, upały i jeżeli codziennie około 3 nad ranem z posesji wycieka ciecz – to jest to wynik braku
deszczu,  czy też  jest  tam jakieś  źródełko? Zwrócił  się do radnego,  aby się nad tym zastanowił.
Zapytał,  czy zimą,  gdy mrozy występują za dnia i w nocy, to, są tam jakieś  źródła termalne za
stodołami?

Radny Aleksander Klin stwierdził, że jeśli mowa o sprawdzaniu, gdzie są utylizowane ścieki we wsi
- to u sołtysa też trzeba to sprawdzić.



Przewodniczący Rady Gminy zauważył, iż tą sprawą powinny się zająć właściwe organy. 

Radny Sacharewicz zasugerował, aby nie dyskutować na temat ten temat, gdyż nikt nie badał, czy z
posesji rzeczywiście wypływają ścieki, czy woda.
Na tym dyskusję zakończono.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. Następnie stwierdził, iż
14 głosami ,,za”, 0 – „przeciw”, 1 - ,,wstrz. się” uchwała Nr XXIV/211/21 w sprawie rozpatrzenia
skargi na sołtysa wsi Krywiatycze została podjęta.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
Podczas dyskusji i głosowania nad uchwałą wystąpiły problemy techniczne.

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane wnioski, bądź
zapytania do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na sołtysa wsi Malinniki.
W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.
W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy 15 głosami  ,,za”,  0  – ,,przeciw”,  0  -  ,,wstrz.  się”.
podjęła uchwałę Nr XXIV/212/21 w sprawie rozpatrzenia skargi na sołtysa wsi Malinniki.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ostatnia  uchwała  dotyczyła przyjęcia  projektu  Regulaminu  dostarczania  wody  i
odprowadzania ścieków na terenie gminy Orla.
Przewodniczący  Rady zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  będą  w tej  sprawie  wnoszone  uwagi  bądź
zapytania. 
W związku z tym, iż radni nie zgłosili pytań i uwag Przewodniczący poddał projekt uchwały pod
głosowanie.
Stwierdził, że głosami 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrz. się” Rada Gminy podjęła uchwałę Nr
XXIV/213/21 w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania
ścieków na terenie gminy Orla.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Wyniki głosowań nad poszczególnymi uchwałami stanowią załączniki do protokołu.

Ad.  9. Informację  o  realizacji  zadań  gminy  w  okresie  między  sesjami  przedstawił  Pan  Leon
Pawluczuk - Wójt Gminy Orla. Wójt Gminy poinformował, że:

1) w dniu  5  lipca  2021 r.  Gmina Orla  ponownie  ogłosiła  postępowanie  na  „Dostawę oleju
napędowego do sprzętu i  środków transportu Urzędu Gminy Orla” i  wyznaczyła termin
składania ofert do dnia 13 lipca br. W odpowiedzi na ogłoszenie wpłynęły dwie oferty: 1-sza
oferta firmy SZIP TRADE Grzegorz Przewarski z Białej Podlaskiej, która zaoferowała upust
w wysokości 3,96 % od ceny hurtowej oleju napędowego PKN ORLEN, 2-ga oferta firmy N-
Oil Sp. z o. o. z Bielska Podlaskiego, która zaoferowała upust w wysokości 4,60 % od ceny
hurtowej oleju napędowego PKN ORLEN. Korzystniejszą ofertę złożyła firma N-Oil Sp. z o.
o. z Bielska Podlaskiego. Firma spełniła warunki udziału w postępowaniu i nie zaszły wobec
niej przesłanki wykluczenia, w związku z tym w dniu 11 września 2021 r. została podpisana
umowa na  „Dostawę oleju napędowego do sprzętu i  środków transportu Urzędu Gminy
Orla”.  Termin  obowiązywania  przedmiotowej  umowy  wynosi  12  miesięcy  od  dnia  jej
zawarcia. Wójt dodał, iż paliwo będzie dostarczane na teren bazy transportowej, na którym
usytuowano zbiornik na paliwo.  OSP również będą w tym miejscu tankowały.  Natomiast
benzyna będzie pobierana na stacji paliw w Bielsku Podlaskim na ulicy Żwirki i Wigury;

2) w dniu 9 lipca 2021 r. dokonano końcowego odbioru wykonanych robót, polegających
na „Budowie części drogi gminnej ozn. nr geod. 615 w obrębie Orla”. Roboty budowlane



wykonała firma SOLIDMAT Mateusz Regucki z siedzibą w Zabłudowie. Całkowita wartość
robót budowlanych wyniosła 597 239,80 zł  brutto  i  została  pokryta w całości  ze środków
Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych;

3) w dniu 12 lipca 2021 r. Gmina Orla ogłosiła przetarg na  „Rozbudowę, przebudowę
stacji  wodociągowej  w miejscowości  Oleksze”.  Termin składania ofert  upłynął  w dniu 27
lipca 2021 r.  W wyznaczonym terminie wpłynęły dwie oferty.  1-sza oferta  złożona przez
firmę AQUA-SOFT s.c. K. Łukaszewicz, E. Łukaszewicz z Białegostoku, która zaoferowała
cenę  1 955 301,11  zł  brutto,  2-ga  oferta  złożona  przez  firmę  Automatyka  Arkadiusz
Czyżewski z miejscowości Świerże-Leśniewek, która zaoferowała wykonanie zamówienia za
kwotę  1 893 000,00 zł  brutto.  Korzystniejszą  ofertę  złożyła  Firma Automatyka  Arkadiusz
Czyżewski, która spełniła warunki udziału w postępowaniu, i z którą w dniu 26 sierpnia br.
została podpisana umowa na wykonanie robót budowlanych polegających na rozbudowie,
przebudowie  stacji  wodociągowej  w  miejscowości  Oleksze.  Zgodnie  z  zawartą  umową
termin wykonania inwestycji wynosi 8 miesięcy, tj. do dnia 26 kwietnia 2022 r. 

4) w dniu 16 lipca 2021 r. Gmina Orla ogłosiła nabór wniosków o przyznanie grantu w
projekcie grantowym pn.: „Redukcja niskiej emisji w Gminie Orla poprzez instalacje OZE
przez mieszkańców na potrzeby produkcji energii elektrycznej i cieplnej” w Gminie Orla,
realizowanym w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego
na  lata  2014-2020.  Termin  składania  wniosków  upłyną  w  dniu  9  sierpnia  2021  r.  W
wyznaczonym terminie wpłynęło 66 wniosków o przyznanie grantu. W dniu 19 sierpnia 2021
r.  zostały  ogłoszone  listy  Grantobiorców.  Na  liście  podstawowej  do  otrzymania  grantu
znalazły  się  62  gospodarstwa  domowe.  Od  23  sierpnia  br.  trwa  podpisywanie  umów
powierzenia grantu, na dzień dzisiejszy ponad 70% Grantobiorców podpisało już umowy i
rozpoczęło  proces wyłaniania wykonawcy (mieszkańcy sami wyłaniają  wykonawców). W
dniu 1 września br. o godzinie 18: 00 w budynku Gminnego Ośrodka Kultury odbędzie się
spotkanie dla Grantobiorców, w którym wezmą udział inspektorzy nadzoru inwestorskiego z
ramienia  Gminy Orla  ––  inspektor  branży elektrycznej  (instalacje  fotowoltaiczne)  oraz  –
inspektor  branży  sanitarnej  (instalacje  kolektorów  słonecznych).  Inspektorzy  zostali
wyłonieni  przez  Gminę  Orla  w  drodze  zapytania  ofertowego  jeszcze  przed  ogłoszeniem
naboru wniosków o przyznanie grantu. Zadaniem inspektorów jest nadzór nad prawidłową
realizacją Projektu grantowego. Koszt nadzoru inwestorskiego łącznie wyniesie 14 956,80 zł
brutto i jest to koszt kwalifikowany w Projekcie. Gmina Orla otrzymała dofinansowanie na
realizację  przedmiotowego  Projektu  grantowego  w wysokości  1 498 816,92  zł  w  ramach
Regionalnego  Programu Operacyjnego  Województwa  Podlaskiego  na  lata  2014-2020,  Oś
priorytetowa  V.  Gospodarka  niskoemisyjna,  Działanie  5.1.  Energetyka  oparta  na
odnawialnych źródłach energii. Dofinansowanie wynosi 75% wartości instalacji;

5) w dniu 20 lipca 2021 r. Gmina Orla ponownie ogłosiła przetarg na  „Przebudowę,
nadbudowę oraz zmianę sposobu użytkowania budynku po byłym Ośrodku Zdrowia na
Dzienny Dom Pomocy wraz z niezbędną infrastrukturą w zabudowie usługowej”. Termin
składania  ofert  upłynął  w dniu 4  sierpnia  2021 r.  W wyznaczonym terminie  wpłynęły  3
oferty: 1-sza oferta złożona przez Konsorcjum firm AluWindows Sp. z o. o. z Narwi oraz
Sfera Budownictwa Kamil Mariusz Łukaszuk z Białegostoku, które zaoferowało wykonanie
inwestycji za kwotę 1 171 124,46 zł brutto, 2 oferta złożona przez firmę WIKBUD Wiesław
Kiśluk z  Siemiatycz,  która zaoferowała wykonanie zamówienia  za kwotę 1 129 543,39 zł
brutto,  3  -  oferta  złożona  przez  Firmę  Remontowo-Budowlaną  Krzysztof  Frąckowiak  z
Juchnowca Kościelnego,  która  zaoferowało  wykonanie  zadania  za  kwotę  1 127 660,69 zł
brutto. W chwili obecnej trwa weryfikacja Wykonawcy, który złożył najkorzystniejszej ofertę
pod kątem spełniania warunków udziału w postępowaniu i braku podstaw do wykluczenia;

6) w dniu 3 sierpnia 2021 r. Gmina Orla ogłosiła postępowanie przetargowe na "Odbiór
i  zagospodarowanie  odpadów  komunalnych  powstających  na  nieruchomościach
zamieszkałych na terenie gminy Orla". Termin składania ofert upłynął w dniu 11 sierpnia br.
W wyznaczonym  terminie  wpłynęła  jedna  oferta,  złożona  przez  Przedsiębiorstwo  Usług
Komunalnych Sp. z o. o. z Hajnówki, które zaoferowało realizację przedmiotu umowy za



kwotę  613 965,50  zł  brutto.  Wykonawca  spełnił  warunki  udziału  w  postępowaniu  i  nie
zachodzą  wobec niego przesłanki  wykluczenia.  W związku z powyższym w najbliższych
dniach zostanie podpisana umowa na realizację zadania;

7) w dniu 18 sierpnia 2021 r. Gmina Orla ogłosiła postępowanie przetargowe na „Zakup
i dostawę autobusu typu BUS na potrzeby Urzędu Gminy Orla”.  Termin składania ofert
upłyną w dniu 26 sierpnia 2021 r. W wyznaczonym terminie wpłynęły dwie oferty. 1-sza
oferta  firmy  TRUCK  EXPORT-IMPORT  WYNAJEM  Sp.  z  o.  o.  z  Warszawy,  która
zaoferowała pojazd MERCUS MB SPRINTER, rok produkcji 2021, za kwotę 307 377,00 zł
brutto,  2-ga oferta złożona przez firmę BUS-CENTER Tomasz Gad ze Strawczyna, która
zaoferowała  pojazd  BUS-CENTER IVECO,  rok  produkcji  2021,  za  kwotę  272 937,00 zł
brutto.  Obecnie  trwa  weryfikacja  Wykonawcy,  który  złożył  najkorzystniejszą  ofertę  pod
względem  spełniania  warunków  udziału  w  postępowania  i  braku  podstaw  wykluczenia.
Część środków na zakup pojazdu pochodzić będzie z funduszu sołeckiego;

8) w dniu 25 sierpnia 2021 r. Gmina Orla złożyła w Podlaskim Urzędzie Wojewódzkim
w Białymstoku dwa wnioski o dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju
Dróg,  w  ramach,  którego  można  uzyskać  wsparcie  w  wysokości  50%  kosztów
kwalifikowanych. Jeden wniosek na realizację zadania pn.: „Rozbudowa, przebudowa części
drogi gminnej Nr 108285B – ul. Partyzantów oraz części drogi gminnej Nr 108293B – ul.
Żwirki  i  Wigury  w  Orli”.  Wartość  kosztorysowa  przedmiotowego  zadania  wynosi
2 311 406,42 zł brutto. Drugi wniosek na realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej
na odcinku Spiczki – droga krajowa Nr 66”. Przewidywany koszt przedmiotowego zadania
to ok. 2 600 000,00 zł brutto;

9) złożono 2 wnioski do Programu Polski Ład o dofinansowanie przebudowy, remontu
Szkoły Podstawowej w Orli.  Wniosek opiewał  na 3,9 mln zł.  Drugi wniosek złożono na
kompleksową  przebudowę  ulicy  Partyzantów  i  Żwirki  i  Wigury  w  Orli  wraz  z  siecią
kanalizacji oraz siecią wodociągową. Wnioskowana kwota – to 5,2 mln zł.

Wójt  ponadto,  poinformował,  iż  Powiat  Bielski  w  Bielsku  Podlaskim  złożył  2  wnioski  o
dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Dróg Lokalnych przebudowy ulicy na odcinku
Szczyty  –  Dzięciołowo  -  Szczyty-Nowodwory,  a  także  wniosek  składające  się  z  dwóch
dokumentacji:  na  przebudowę odcinka  drogi  Gredele  –  Kolonia  Gredele  oraz  na  wykonanie
nowej nawierzchni bitumicznej w kierunku Kolonii Gredele. Ponadto, przypomniał, iż w trakcie
realizacji jest przebudowa ulicy powiatowej w Koszelach oraz ulicy Orzeszkowej w Orli. 

Ponadto, Wójt przekazał informacje, iż:
1) rozesłano zapytanie ofertowe na „Dostawę żwiru i kruszywa łamanego na drogi gminne na

terenie gminy Orla”. Żwir zostanie rozdysponowany na drogi, na które sołectwa część swoich
funduszy sołeckich przeznaczyły na remonty dróg. W terminie składania ofert  tj.  do dnia
23.08.2021  wpłynęło  7  ofert.  Za  najkorzystniejszą  uznano  ofertę  złożoną  przez  formę
MARKOP Marek Oniszczuk z Bielska Podlaskiego, który zaoferował ceny: 40,59 zł brutto
za 1m³ żwiru oraz 86,10 zł brutto za 1 tonę kruszywa łamanego;

2) równano drogi gminne Reduty - Toporki, Spiczki – Topczykały, ul.  Partyzantów, w Wóle
Wygonowskiej i w Szczytach-Dzięciołowo;

3) ustawiono huśtawki  przy świetlicy wiejskiej  we wsi  Topczykały  oraz ławki  i  kosze przy
świetlicy wiejskiej we wsi Szczyty-Nowodwory. Zamówiono urządzenia na place zabaw w
ramach  funduszu  sołeckiego.  Realizacja   wydłuża  się,  gdyż  występują  problemy  z
pozyskaniem materiałów;

4) usunięto awarie wodociągowe w miejscowościach Orla (ul. 1-go Maja i ul. Kleszczelowska)
oraz Szczyty-Nowodwory;

5) kosiarką  bijakową  koszono  drogi  we  wsiach:  Malinniki  –  Baranowce,  Koszele,  Spiczki,
Gregorowce, Szczyty-Nowodwory, Gregorowce, Koszki, Pawlinowo, Gredele (na cmentarz),
Reduty-Toporki oraz plac zabaw w Wólce Wygonowskiej;



6) kosiarką  łańcuchową  koszono  drogi  we  wsiach:  Szczyty-Nowodwory  (skośna  do
wojewódzkiej), Pawilonowo - Kruhłe, Pawlinowo - Czechy Zabłotne, Dydule (za osiedlem
mieszkaniowym) oraz teren pod plac zabaw w Gredelach;

7) przygotowano teren pod ogrodzenie placu zabaw w Redutach;
8) odnowiono i pomalowano ławki na placu zabaw i parku w Orli;
9) oczyszczono przepompownie ścieków na ul. Krzywej i ul. Poświętnej w Orli,
10) zakończono remont świetlicy we wsi Reduty,
11) po  nawalnych  deszczach  naprawiono  drogę  do  leśniczówki  Malinniki,  przepust  za

cmentarzem w Orli,  drogę Reduty – Toporki przy cmentarzu,  udrożniono przepust  na ul.
Partyzantów, oczyszczono rów we wsi Koszele,

12) Gminie  Orla  przyznano dotację  na  usuwanie  wyrobów zawierających  azbest  ze  środków
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku oraz
Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej.  W  ramach
dofinansowania  planowany  jest  demontaż,  transport  i  unieszkodliwienie  wyrobów
zawierających  azbest  z  4  nieruchomości  w  ilości  13,35  Mg  oraz  odbiór,  transport  i
unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z 17 nieruchomości w ilości 49,20 Mg. Ze
względu  na  wartość  wskaźnika  G  określonego  dla  roku  poprzedzającego  rok  złożenia
wniosku  powyżej  2000  (Gmina  Orla  –  3198,34),  kwota  dofinansowania  przedsięwzięcia
mogła wynieść do 40 % jego kosztów kwalifikowanych. Wnioskowana kwota dotacji wynosi
8 040,00 zł netto, a środki własne Gminy – 12 060,00 zł netto. Deklaracje są sukcesywnie
składane przez mieszkańców. Odbiór będzie dokonywany według deklaracji składanych w
latach ubiegłych;

13) realizowany jest  program sterylizacji  lub kastracji  psów i  kotów dla mieszkańców gminy
Orla,  dofinansowywany  z  budżetu  gminy  Orla  oraz  Podlaskiej  Fundacji  Dla  Zwierząt
Bonifacy. Dzięki temu zabiegi są bezpłatne. Miejscem wykonywania zabiegów jest Gabinet
Weterynaryjny przy ul. Kazanowskiego 15B, 17-100 Bielsk Podlaski (lek. wet. Katarzyna
Rzepniewska);

14) 26.06.2021r.  odbył  się  Piknik Rodzinny zorganizowany przez Urząd Gminy Orla,  Szkołę
Podstawową w Orli oraz Gminny Ośrodek Kultury w Orli. Podczas Pikniku odbył się Turniej
Piłki  Nożnej  Młodych  Orłów  w  Orli  o  Puchar  Wójta  Gminy  Orla.  O  puchar  walczyły
drużyny ze Szkół Podstawowych w Augustowie, Bielsku Podlaskim, Kleszczelach, Narewce
i Orli. I miejsce zajęła Szkoła Podstawowa w Orli;

15) 14 lipca 2021 r. w Sali Bankietowej „Maestro” w Orli odbyła się ceremonia wręczenia medali
„ZA DŁUGOLETNIE  POŻYCIE  MAŁŻEŃSKIE”.  Prezydent  Rzeczypospolitej  Polskiej
przyznał medale 20 parom z terenu gminy, w tym 7 małżeństwom, które obchodziły swoje
święto w 2020 r. oraz 13 parom, obchodzących rocznicę w 2021 roku;

16) w niedzielę 1 sierpnia 2021 r. odbył się Festyn "Orlańskie Spotkania";
17) w dniu 6 sierpnia br. miało miejsce uroczyste oddanie do użytku nowo przebudowanej drogi

na odcinku Koszki – Podbiele. Wójt podziękował Radzie Sołeckiej wsi Koszki oraz Kołu
Gospodyń Wiejskich za organizację;

18) 7 sierpnia br. w centrum Orli gościł Międzynarodowy Festiwal Teatralny WERTEP!

Ad. 10. W punkcie wolne wnioski i informacje głos zabrali:

Sołtys  wsi  Szernie  zwrócił  się  z  zapytaniem,  kiedy rozpoczną się  prace  związane  z  układaniem
kostki  przy  świetlicy  wiejskiej  w  Szerniach.  Ponadto,  wnioskował  o  zgłoszenie  do  Zakładu
Energetycznego potrzeby zabezpieczenia  gniazda  bocianiego o dużych gabarytach,  które stwarza
niebezpieczeństwo upadku ze słupa i jest zlokalizowane przy drodze powiatowej.

Wójt Gminy odnosząc się do układania kostki, przypomniał, iż jest to robione w ramach funduszu
sołeckiego wsi Szernie. Poinformował, iż z uwagi na wysokie koszty zadania,  biorąc pod uwagę
ceny i wysokość środków funduszu sołeckiego przeznaczonych na ten cel przez sołectwo Szernie,
roboty  te  zostaną  wykonane trochę  w innym zakresie,  w takim na  ile  pozwalają  zabezpieczone



środki.  Przypomniał,  iż fundusz sołecki jest  tworzony, po to,  aby zaangażować mieszkańców do
współpracy. Poprosił o zaangażowanie w realizację, gdyż nie powinno być tak, że fundusz realizują
pracownicy Urzędu. To sołectwo powinno poszukać potencjalnych wykonawców. W kwestii gniazda
bocianiego Wójt poinformował, iż zostanie to zgłoszone do Zakładu Energetycznego.

W dalszej części głos zabrała Pan Sergiusz M. Zapytał, w jakiej fazie realizacji jest inwestycja pt.
„Winda dla niepełnosprawnych”. 

Wójt Gminy poinformował, iż inwestycja jest na etapie projektowania. Przypomniał, iż tworzenie
dokumentacji  jest  czasochłonne.  Projektant  na  opracowanie  dokumentacji  ma  termin  do  końca
września b.r. i zobowiązał wywiązać się z tej umowy. W toku prac projektowych okazało się, iż nie
można zaprojektować tylko dźwigu, należy na I piętrze budynku wymienić także wszystkie drzwi na
drzwi o szerokości 90 cm oraz wydzielić toalety dla osób niepełnosprawnych. Działania te wiążą się
z  kosztami  rzędu  200 000  zł,  których  w  budżecie  gminy  na  2021  r.  nie  ma.  Jeśli  stosowne
pozwolenia zostaną uzyskane w 2021 r. warto poczekać na możliwość dofinansowania, gdyż w 2022
r. będzie można aplikować o środki finansowe na te działania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji
Osób Niepełnosprawnych.

Pan Sergiusz M. zapytał ponadto, czy w Orli jest dentysta, czy od nowego roku będzie?

Wójt Gminy poinformował, iż do tej pory gabinet stomatologa mieścił się w budynku szkoły, dlatego
też na chwilę  obecną w związku z pandemią,  nie wie jak będzie funkcjonowała w tym zakresie
szkoła, do której, zgodnie z wytycznymi nie mogą wchodzić osoby z zewnątrz.

W dalszej części dyskutowano o funkcjonowaniu przychodni w orli. 

Pan Sergiusz M. zapytał, czy w gminie jest lekarz i kiedy przyjmuje?

Wójt  poinformował,  iż  o ile  mu wiadomo,  lekarz w Orli  jest.  Zainteresuje  się tym jak wygląda
sytuacja.

Pan Sergiusz M. przypomniał Wójtowi, że chciał z nim w ubiegłym tygodniu porozmawiać w cztery
oczy. Miał problem z otrzymaniem recepty w przychodni w Orli. Pielęgniarki powiedziały mu, aby
po receptę zgłosił się następnego dnia. Dlatego też dzwonił do Wójta.

Wójt Gminy poinformował, iż żaden samorząd nie zajmuje się wypisywaniem recept w przychodni.
Odnosząc się do rozmowy w 4 oczy zauważył, że w Urzędzie Gminy nie ma czegoś takiego, jak
rozmowa w 4 oczy. Na tajemnicze rozmowy z Panem Sergiuszem M. się nie umawia. 

Pan Sergiusz M. stwierdził, iż jego zdaniem jest to sprawa publiczna, a on chciał, aby w przychodni
w Orli, ktoś mu tę receptę wypisał.

Wójt Gminy kończąc dyskusję, oznajmił, iż Urząd stara się pomagać osobom niepełnosprawnym.
Dla przykładu poinformował, iż swego czasu na prośbę Pan Sergiusza M. zawieziono go służbowym
samochodem do Hajnówki, gdyż nie miał, czym dojechać.

Następnie  Pan Sergiusz  M.  przypomniał,  iż  swego czasu  z  PFRON Urząd Gminy Orla  zakupił
samochód  marki  Opel  Zafira.  Był  to  wielki  szwindel.  Za  tą  sprawą  stoi  dzisiejszy  Wójt,  a  te
pieniądze,  które  „poszły”  na  służbówkę,  powinny  były  być  przeznaczone  na  samochód  dla
niepełnosprawnych. Wszyscy o tym wiedzą i radni też wiedzieli.

https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwiU19u2q4PzAhUVzIsKHSN5DR8QFnoECAUQAQ&url=https%3A%2F%2Fwww.pfron.org.pl%2F&usg=AOvVaw2cQ3jBp9rWooMBQV_IpdJt
https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwiU19u2q4PzAhUVzIsKHSN5DR8QFnoECAUQAQ&url=https%3A%2F%2Fwww.pfron.org.pl%2F&usg=AOvVaw2cQ3jBp9rWooMBQV_IpdJt


Wójt Gminy odnosząc się do ostatniej wypowiedzi mieszkańca Orli poinformował, iż jako osoba
publiczna został pomówiony w tym momencie – nie może tego pozostawić bez odzewu i zgłosi to do
odpowiednich służb. 

Na tym dyskusję w powyższej sprawie zakończono.

W dalszej części Sołtys wsi Dydule wnioskował o podjęcie kroków, w celu wykonania melioracji, a
następnie  scalenia  na  terenie  Gminy.  Obecnie  pola  są  pozalewane,  a  ubezpieczyciel  odmawia
odszkodowania. Dodał, że na te działania można pozyskać środki finansowe z UE. 

Wójt  Gminy  poinformował,  iż  melioracja  nie  należy  do  zadań  własnych  gminy.  Utrzymanie
urządzeń melioracyjnych leży w gestii spółki wodnej. Jeśli na trenie gminy nie ma spółki wodnej
odpowiada za to właściciel nieruchomości. Jeśli sołectwo Dydule złoży wniosek do Urzędu Gminy o
takie działania, wówczas zostanie on przekazany do właściwych organów. Odnosząc się do tematu
scalenia  gruntów,  Wójt  wyraził  pogląd,  iż  w  momencie,  gdy  rozpoczęte  zostanie  postępowanie
scaleniowe,  to  cała  wieś  będzie  skłócona.  20  lat  temu  scalenie  można  było  przeprowadzić  bez
większych problemów, gdyż dużo nieruchomości  wówczas należało  do Skarbu Państwa i  można
było je zamieniać, czy też przenieść po sąsiedzku. Obecnie rolnicy nie chcą innej działki niż ta, którą
użytkują,  bo inna może być ich zdaniem gorsza. Wójt,  stwierdził,  że jeśli  sołectwo Dydule chce
dokonać  scalenia  gruntów,  niech  Rada  Sołecka  złoży  wniosek  do  Urzędu  Gminy,  który  w
następstwie zostanie przekazany do właściwych organów.

Innych wypowiedzi nie odnotowano.

Ad. 11.  W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował
radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji, po czym zamknął sesję.

   Protokół spisała Przewodniczący Rady

Mariola Kubajewska                                                                                     Grzegorz Warchoł 


